
 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

Kyrkorådet         2019-12-02  

 

 

Paragrafer § 350-364 

Plats och tid Gunnareds kyrka 2019-12-02 kl 18.00-19.32 

Beslutande Dennis Schantz ordf (S) 

 Lena Pihlqvist, (S) 

 Ellen Mitikka (S) 

 Ylva Sirenius, 2e v ordf. (Öka),  

 Jörgen Wahlund, (Öka), 

Carin Gerhard, 1e v. ordf. (Posk), 

Maria Bylund, (Posk),  

Erling Eriksson, (Posk), 

  Ann Egestål, (FK),  

  Maria Ottensten, kyrkoherde. 

 

    

Övriga deltagande Ulla-Britte Wiedel, (POSK),  

  Anna-Lena Dancy, (Öka),  

  Magnus Andersson, (S), ers  

  Kerstin Stenborg, (POSK), ers  

  Erik Wagnborg, administrativ chef, sekreterare  

   

Ej närvarande Björn-Erik Pedersen, (S), 

   

Utses att justera Maria Bylund   

 

Underskrifter Sekreterare   ………………………………………………………… Erik Wagnborg  

 

   Ordförande  ………………………………………………………… Dennis Schantz 

 

   Justerande ………………………………………………………… Maria Bylund 

 

 

 

 

Justeringen tillkännages genom anslag den och nedtages tidigast 

den  

Organ: Kyrkorådet Nylöse pastorat 191202 

Protokollet förvaras på församlingsexpeditionen, Gunnared kyrkväg 1 

Underskrift  ...............................................................................  

 ____________________________________________________________________________________ 

Utdragsbestyrkande
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§ 350   Sammanträdet öppnades  

Ordförande Dennis Schantz (S) öppnade mötet. 

___ 

§ 351  Inledning  

Kyrkoherden ledde oss i sång i psalm 111 och läste från evangelisten Lukas kap 4 samt Psaltaren 24. 

___ 

§ 352  Upprop  

Sekreteraren förrättade upprop. 

___ 

§ 353  Val av protokolljusterare 

Kyrkorådet beslutade 

att utse Maria Bylund att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

___ 

§ 354   Godkännande av föredragningslista 

Ordförande meddelade att protokollet från och med nu kommer också att redovisa ej närvarande 

ledamöter och ersättare. 

Kyrkorådet beslutade 

att  godkänna föredragningslistan. 

___ 

§ 355   Sammanträdesdatum 2020 

Arbetsutskottet har på kyrkorådets uppdrag arbetat vidare med planering för kyrkorådet 2020. Varje 

sammanträde har ett tema med särskild utbildningsinsats med eller utan gäst 25 minuter i början 

(inledning + tema 30 minuter). I sådan plan bör också stora ämnen ingå. Efter ha gått igenom varje 

distrikt/församling så kommer vi gå vidare med lagar och regler samt kyrkoordningen. Kyrkorådets 

arbetsmiljöansvar har fått en särskild gång då ansvaret inte är genomgånget i KR samt pastoratets 

organisation inte heller är det. 

Kyrkoråd  Stora ämnen  Tema 

27/1  Årsutvärdering,  Kortedala med Andreas Pervik 

Mariakyrkan, Församlingsinstruktion 

24/2  Lokalförsörjningsplan Bergsjön med Henrik Törnqvist 

16/3 Sista KR för att besluta  kyrkorådets arbetsmiljöansvar och 

 om ärenden till KF pastoratets arbetsmiljöorganisation 

28/4 Verksamhetsram Nylöse med Per Josefsson 

25/5  Verksamhetsram Gunnared med Annette Johansson 

7/9   Budget  Angered-Bergum med Charlotta Nylund 

5/10  Budget  Hammarkullen med Kim Bredefeldt 

16/11  Församlingsindelning Hjällbo med Frida Dryselius Mulec. 

14/12  Julsammanträde reserv 
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Kyrkofullmäktige Stora ämnen 

30/3   Församlingsinstruktion 

8/6   Årsredovisning  

19/10   Budget, ev. församlingsindelning  

7/12   Reserv för ev. beslut om församlingsindelning 

Barnkonsekvensanalys 

Beslutet bedöms inte ha påverkan på barn. 

Kyrkorådet beslutade 

att fastställa sammanträdesplanen för kyrkorådet. 

att föreslå kyrkofullmäktige att fastställa 8/6, 19/10, 7/12 för kyrkofullmäktige.  

___ 

§ 356  Ekonomiinformation 

Adm chef Erik Wagnborg föredrog ärendet och rapporterade den senaste ekonomirapporten. Resultat 

per 31/10 var -1,7 miljoner i förhållande till budgeterat -3,544 miljoner. Vidare informerades om att 

verksamhetsrevisionen startar upp genom möte med Adm chef och verksamhetsrevisorerna innevarande 

vecka. Verksamhetsrevisorerna avser också att revidera pastoratets brandskyddsarbete. Revisionen 

planeras att genomföras 17/3-29/3 2020 med underskrivande av årsredovisningen 28/4 2020. 

Kyrkorådet beslutade  

att  anteckna ekonomiinformationen. 
___ 

 

§ 357   Fastighetsinformation 

Adm chef Erik Wagnborg föredrog enligt handling. 

Målning Kråkekullen 

Förskolan ska få en välbehövlig uppfräschning av ytskikten i början av december.  

Utby miljöhus 

Arbetet med miljöhuset i Utby är nästan klart. Elarbeten återstår. Inga tillkommande kostnader har 

uppkommit under arbetets gång.   

Solcellsupphandling  

Under hösten har förfrågningshandlingar tagits fram för en upphandling av solcellsanläggningar till 

Gunnareds- och Allhelgona kyrka. Offertförfrågningar kommer skickas ut i närtid. Planen är att under 

vårvintern utse och avtala med leverantör/installatör och att arbetet genomförs i april-maj.  
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Grönskötsel/snöröjning  

En översyn av grönskötselavtalen har påbörjats. Förhoppningen är att få bättre, jämlikare och 

enhetligare avtal till de olika anläggningarna.  

SBA-genomgång 

Under sista delen av 2019 genomförs en översyn av pastoratets systematiska brandskyddsarbete. 

Brandskyddsanvariga/fastighetsansvariga, brandskyddskontrollanter och arbetsledare går tillsammans 

igenom de rutiner som gäller för den specifika verksamheten. Planen är att årligen genomföra en SBA-

översyn. 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen.  

___ 

§ 358   Personalinformation 

Kyrkoherde Maria Ottensten föredrog ärendet och har fattat följande delegationsbeslut: 

 

Molly Svensson Församlingsassistent Hjällbo Tillsvidare 50% 191201 

Renata Szalkowska Barnskötare Förskolan Förlängd tidsbeg. 60% 191101-191231 

Andrea Bruzelius Församlingsassistent Kortedala Tillsvidare 80% 200101 

Annika Engelbrektsson Husmor Gunnared Förlängd vik. 75% 200401-200511 

 

Utöver denna information har diakon Jenny Odälv i Nylöse församling sagt upp sig per 200220, 

rekrytering återupptas enligt tidigare beslut på den med vikarie besatta diakontjänsten efter nyår. 

Personalutskottet får hantera återbesättning på den tjänst Jenny lämnar i nästa sammanträde. Christina 

Byström, kommunikatör som under en tid varit tjänstledig har sagt upp sig. Vikarie i form av konsult 

finns redan på plats. Långsiktig lösning får hanteras efter nyår. 

 

Föräldraledighetsvikariat på förskollärartjänst finns ute, rekrytering pågår på musikertjänst med 

pedagogisk inriktning Nylöse, rekrytering på vakant komministertjänst i Angered-Bergum återupptas 

efter nyår.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

§ 359  Mariakyrkan 

Adm chef Erik Wagnborg föredrog ärendet. Den partsammansatta utredning gällande byggnaden 

Mariakyrkans status som genomförts av RI.SE är nu precis avslutad och omfattande och allvarliga 

brister har påvisats. Vi avvaktar fastighetsägarens tankar kring fortsatt process vilka bör framkomma i 

närtid. 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen.  
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§ 360  Kyrkoherdeinformation 

Kh Maria Ottensten informerade om följande: 

 

Räddningsmissionen hade tidigare aviserat att de tänkte sig öppna en Maträttsaffär vid Kortedala torg 

där vi aviserat att vi tänkte oss stötta. Nu har man istället beslutat att öppna i Flatås och inte på Kortedala 

torg. Vi är därför inte längre intresserade utan de avsedda medlen kommer istället användas för att täcka 

kostnad för vår del av Stadsmissionens diakonala matcentral. 

 

Vi kommer medverka med 25 000 kr i Projektet Hjärta Göteborg! som genom Göteborgs kristna 

samarbetsråd – som en enda stor kyrkofamilj – genom sin satsning på Göteborgs 400års-jubileeum 2021 

visa det som förenar de kristna kyrkorna: den gemensamma tron liksom alla kyrkors önskan och strävan 

för ett jämlikare Göteborg. Projektet vill visa på kyrkorna som en positiv och samhällsomvandlande 

kraft, som bidrar till en stad som bygger på allas möjlighet till delaktighet i det Göteborg har att bjuda. 

Hjärta Göteborg planerar att ge staden och alla dess invånare en stor fest i samband med firandet 

Pingsten 2021. Platsen blir förhoppningsvis någonstans i centrala Göteborg samt jobba med stärkt 

samverkan. Den andra gåvan är av mer bestående värde för staden. För ett helare Göteborg arbetar vi 

för att stärka och inspirera till ökad samverkan och nya samarbeten i det sociala och diakonala arbete 

som bedrivs, såväl i de kristna kyrkorna som i många andra delar i samhället.  

 

Kyrkorådet beslutade 

att  anteckna informationen. 

___ 

§ 361  Återupptagande församlingsindelningutredning 

Kyrkorådet beslöt i § 348 att bordlägga ärendet om församlingsindelningutredning.  

Kyrkorådet beslutade 

att  avsluta beredningen av församlingsindelningsutredningsdirektiven. 

___ 

 

§ 362  Församlingsindelningutredning (ny beredning) 

Kyrkoherden föredrog ärendet. En redaktionell ändring i det utskickade materialet är att ”utöver 

kyrkoherden” har försvunnit i första punkten. Den skall alltså inledas ”Maximalt 5 pastorala chefer 

utöver kyrkoherden. 

I det förslag till Församlingsinstruktion (FIN) för Nylöse pastorat, som bearbetats i bl a församlingsråd 

och kyrkoråd anges följande vision:  

Vi vill vara en kyrka som är  

 angelägen och modig  

 öppen och lyhörd för Gud och vår samtid  

 vänd mot Guds framtid i hopp och förväntan 

För att kunna förverkliga denna vision, i den tid som är och den verklighet som vi möter under tiden 

fram mot 2030 behöver vi ha en ändamålsenlig organisation. Församlingsbegreppet i vår kyrka är både 
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ett teologiskt begrepp, som då oftast avser en gudstjänstfirande församling, men också ett organisatoriskt 

begrepp, där en församling kan ha allt från något hundratal till upp mot 50 000 medlemmar. Hos oss i 

Nylöse pastorat finns det i nuläget församlingar av båda slagen – i Kortedala och Bergsjöns församlingar 

finns det en kyrka, och det organisatoriska och teologiska hänger ihop. Nylöse och Angereds 

församlingar har däremot flera kyrkor och skulle kunna sägas vara mer organisatoriska än teologiska. 

Angereds församling har också under senare år genomgått flera förändringar av indelning. 

För att pastoratet ska få en effektiv organisation med tillräckligt stora arbetslag, där arbetslag och 

församling hänger ihop behöver indelningen i pastoratet ses över. Arbetsorganisationen och 

församlingsindelningen måste inte hänga ihop, men det är önskvärt, med tanke på demokrati och 

tydlighet. 

Arbetsmiljöarbete måste pågå under den processen och medel måste anslås för att säkerställa att det blir 

en bra process. Cheferna bör också kunna erbjudas externt stöd i förändringsarbetet. 

Göteborgs stift har utarbetat en ordning när det gäller förändrad församlingsindelning där stiftet bidrar 

med insatser för att säkerställa att samråd sker med berörda personer och organ under processen, och att 

beslut tas i rätt ordning. Stiftets insatser bedöms kunna kvalitetssäkra utredningsprocessen i Nylöse 

pastorat, så att en helt extern utredare inte behövs. 

Utredningen skall ta hänsyn till följande kriterier: 

1. Maximalt 5 pastorala chefer utöver kyrkoherden (Övriga chefstjänster är administrativ chef och 

rektor). I det fall förskolenheterna placeras i olika församlingar så måste arbetsledningsfrågan för 

rektor beaktas. 

2. Det skall finnas tillräckligt med förtroendevalda i varje församling. 

3. Arbetslagen skall vara tillräckligt stora. Som grundtanke skall ingen vara ensam i sin profession. 

Arbetslagen skall klara sin årliga bemanning själva. 

4. Vad bör vara pastoratsövergripande – t ex ungdom, förrättningar, konfirmand, husmödrar, 

vaktmästeri? 

5. Geografi – församlingarna måste vara sammanhängande och det ska finnas möjlighet att 

transportera sig inom församlingen med kollektivtrafik.  

6. Antal gudstjänstfirare – varje församling måste kunna fira huvudgudstjänst 

Utredningen skall också belysa: 

 Antal tillhöriga och invånare per församling  

 Antal byggnader per församling 

Utredare 

Internutredare i samverkan med Göteborgs stift 

Referensgrupp 
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Arbetsutskottet utgör referensgrupp för utredaren, men samråd sker också med andra personer och organ 

i enlighet med stiftets riktlinjer. 

Tidplan 

Kyrkoordningen 37 kap § 7 stadgar som nämns ovan att samråd sker med stiftsstyrelsen. Före av KR 

fattat beslut finns det därför ingen möjlighet att dra upp en mer detaljerad tidplan för samrådet med 

stiftet och då heller inte hur återkoppling till kyrkoråd och kyrkofullmäktige kan ske. Vad vi vet är att 

vi planerat för fyra kyrkofullmäktige under 2020 och vi hoppas kunna använda antingen oktober eller 

december-mötet för beslut. Beslut skall föregås av beslut i kyrkorådet och förhandling med 

arbetstagarparterna enligt lagen om medbestämmande.  

Efter beslut i kyrkofullmäktige skall som sagt stiftsstyrelsen fastställa beslutet. Efter fastställande så 

träder beslutet i kraft. Kyrkoordningen 37 kap § 17 stipulerar att ikraftträdande före 1 april ett kalenderår 

sker nästkommande januari. I vårt fall med beslut våra instanser under hösten innebär det ikraftträdande 

1/1 2022. 

Barnkonsekvensanalys 

Beslutet gäller ett utredningsdirektiv och bedöms inte påverka barn. 

Ändringsförslag inkom enligt följande 

Ändra ”Utredningen skall ta hänsyn till följande kriterier:” till” Utredningen skall belysa följande 

aspekter:”. 

Ändra punkten ”Arbetslagen skall vara tillräckligt stora. Som grundtanke skall ingen vara ensam i sin 

profession. Arbetslagen skall klara sin årliga bemanning själva.” till Arbetslagen skall vara tillräckligt 

stora. Arbetslagen skall klara sin årliga bemanning själva. 

Ändra punkten ” Vad bör vara pastoratsövergripande – t ex ungdom, förrättningar, konfirmand, 

husmödrar, vaktmästeri?” till ”Vad kan vara pastoratsövergripande – t ex ungdom, förrättningar, 

konfirmand, husmödrar, vaktmästeri?” 

Ordförande ställde proposition enligt följande 

Omröstning: ”Utredningen skall ta hänsyn till följande kriterier:” mot ” Utredningen skall belysa 

följande aspekter:”. Omröstning fann att skrivningen ska vara ”Utredningen skall belysa följande 

aspekter” 

Omröstning: ”Arbetslagen skall vara tillräckligt stora. Som grundtanke skall ingen vara ensam i sin 

profession. Arbetslagen skall klara sin årliga bemanning själva.” mot Arbetslagen skall vara tillräckligt 

stora. Arbetslagen skall klara sin årliga bemanning själva. Omröstning genomfördes och votering 

begärdes.  

Votering utföll så att för ”Arbetslagen skall vara tillräckligt stora. Som grundtanke skall ingen vara 

ensam i sin profession. Arbetslagen skall klara sin årliga bemanning själva” röstade följande sju 

personer: Dennis Schantz, Lena Pihlqvist, Ellen Mitikaa, Maria Bylund, Ylva Sirenius, Jörgen Wahlund 

och Maria Ottensten. För ”Arbetslagen skall vara tillräckligt stora. Arbetslagen skall klara sin årliga 

bemanning själva” röstade följande tre personer: Carin Gerhard, Erling Eriksson och Ann Egestål.  
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Skrivningen skall alltså vara ”Arbetslagen skall vara tillräckligt stora. Som grundtanke skall ingen vara 

ensam i sin profession. Arbetslagen skall klara sin årliga bemanning själva” 

Omröstning: ”Vad bör vara pastoratsövergripande – t ex ungdom, förrättningar, konfirmand, 

husmödrar, vaktmästeri?” mot ”Vad kan vara pastoratsövergripande – t ex ungdom, förrättningar, 

konfirmand, husmödrar, vaktmästeri?” Omröstning fann att skrivningen skall vara ”Vad kan vara 

pastoratsövergripande – t ex ungdom, förrättningar, konfirmand, husmödrar, vaktmästeri”. 

Sedan ställde ordförande att anta Utreda församlingsindelningsfrågan utifrån ovanstående direktiv mot 

avslag. 

Kyrkorådet beslutade 

att justera direktivet till ”Utredningen skall belysa följande aspekter”. 

att låta formuleringen kvarstå i enlighet med AUs beredning: ”Arbetslagen skall vara 

tillräckligt stora. Som grundtanke skall ingen vara ensam i sin profession. Arbetslagen 

skall klara sin årliga bemanning själva.”  

att justera direktivet till ”Vad kan vara pastoratsövergripande – t ex ungdom, förrättningar, 

konfirmand, husmödrar, vaktmästeri”. 

att  besluta att utreda församlingsindelningsfrågan utifrån ovanstående direktiv. 

att uppdra åt kyrkoherden att utreda församlingsindelning utifrån Göteborgs stifts 

anvisningar gällande ny församlingsindelning. 

___  

§ 363  Övriga frågor 

Övriga frågor fanns ej. 

___ 

§ 364  Mötet avslutande  

Ordförande Dennis Schantz (S) avslutade mötet med att hälsa ledamöterna en god jul och ett gott nytt 

år. Ordförande bad kyrkoherden hälsa detsamma till personalen. 

 

 


